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Pan 
Krzysztof Żuk Prezydent Miasta 
Lublin 
Za pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady Miasta 
Lublin 

w sprawie obrony Górek Czechowskich 
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Uprzejmie proszę o odpowi6dź w trybie pilnym na wszystkie moje i mieszkru'lców 

przedstawione niżej pytania, które zapewne Pan Prezydent również otrzymał. Zostały przesłane 
drogą elektroniczną na mój adres w dniu 08.01.2019 r., co zobowiązuje mnie jako Radną Rady 
Miasta Lublin do podjęcia działań związru1ych z wyjaśnieniem mieszkańcom wątpliwości, 
o które pytają. Biorąc pod uwagę znaną nam historię obiecanek związanych
z zagospodru·owaniem, a i rekompensatą dla miasta za już dokonane zmiany planistyczne
w przedmiocie do dziś nie wykonanych inwestycji przez dewelopera i właściciela drogiego
miastu zielonego obszaru Górek Czechowskich, nasuwają się konkretne pytru1ia:

1. Dlaczego to my Radni odpowiedzialni za racjonalne gospodarowanie środkami
finansowymi naszych mieszkru'lców oraz za ich dobro i zdrowie, musieliśmy decydować
o referendum, które nie przekonuje mnie, co wyraziłam w glosowaniu, że jest celowe
i zasadne, bo jaką i komu korzyść ma przynieść?

2. Czy deweloper1prywatny właściciel,poniesie całkowity koszt referendum i jaką będzie
obciążony kwotą?

3. Czyj interes reprezentowali tak naprawdę radni klubu Krzysztofa Żuka, głosując nad
miejskim referendum w sprawie zagospodarowania Górek Czechowskich, (one są
przecież zagospodarowane planistycznie w ramach odpowiedzialności gminy)?

4. Jak Pan oceniłby prawość działania radnego, gdyby za przysłowiO\vą złotówkę obiecru1ą
przez dewelopera głosował nad tym, co łamie obowiązujący porządek tnvąjący od wielu
lat w przestrzeni plru1istycznej miasta?

5. Nie zrozumiały jest dla mnie fakt samej zmiru1y planu w miejscu, gdzie on już istnieje i
wszelkie analizy zasadności za nim przemawiają, a opinie naukowców podważane przez
właściciela, czy już nie mają żadnego znaczenia dla miasta?

6. Dlaczego miasto nie egzekwtrje zobowiązań dewelopera, który powinien zrealizować
zamierzony przez siebie plru1 i też m.in. budowę Parku z jego utrzymaniem, bo wiedział
co kupuje, dlaczego miasto martwi się tym biznesem?

7. Czy inni właściciele prywatnych grnntów objętych planem zagospodarowania
przestrzennego z przeznaczeniem na zieleń publiczną będą mieli takie same przywileje
jak deweloper będący właścicielem Górek Czechowskich? (zaznaczam, że przez długie lata
miasto nie l<ykupuje gruntów przeznaczonych pod zieleń publiczną, nie realizujqc praw
władztwa gminy, które samo narzuca planami)



Przedstawiam również zasadne pytania mieszkm'tców, na które proszę o wyczerpującą 
odpowiedź ws. przyszłości byłego poligonu wojskowego zwanego potocznie Górki 
Czechowskie, a objętego w całości strefą Ekologicznego Systemu Obszarów Chronionych 
(ESOCh) w Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
(SUiKZP) z 2000 roku: 

„ I. Z kim personalnie i podmiotowo konsul!owany był zamiar przeprowadzenia referendum 
ws. przyszlo.ści Górek Czechowskich oraz tre.ść związanego z nim pytania: 
a) Proszę o udostępnienie w tym zakresie opinii prawników, socjologów oraz osób zaimujących się
komunikacją społeczną. na które to powoływał się Pan na konferencii prasowej w dniu 3 s/vcznia 2019
roku.
b) Proszę o podanie podstawy prawnej do inicjatywy referendalnej ze stron_v organu wvkonm1,czego
podstawowej jednostki samorządu ter)'lorialnego dzialajqcej w interesie inicjatJw podmiotów
prywatnych.

2, Jakie normy prmvne, formalne i moralne pozwaląią poddawać pod plebiscyt wyniki edukacji. pracy 
naukowej i zmvodowej oraz praktyki nauczycieli akademickich. ekspertów. rzeczoznmvców, 
konsultantów i analityków szeroko pojętej branży ekosfery, którzy od pod ponad 33 lat podtrzymujq 
konieczność ochrony przed intensywnq zabudową i zabudową wielorodzinnq obszaru tzw. Górek 
Czechowskich? 

3. Czy w ramach przedreferendalnego pakietu Żl?(ormacyjnego udostępnione zostanq:
a) odpowiedź na wniosek o audyt .vrodowiskowy wszystkich procedur planistycznych zwiqzanych
ze zmianą Studium Uwarw1kowa,1 i Kierunków Zago.1podarowa11ia Przestrzennego dla Miasta lublin,
który został przesiany w dniu 6 czenvca 1018 roku według wlaściwo.ści do Prezydenta Aiiasta lublin
przez Ministra Ochrony Środowiska i mia! zostać rozpatrzony do dnia 30 wrzefoia ubiegłego roku. Czy
został rozpatrzony?
b) wyniki nąjnowszej inwenta1J,zacji chomika europejskiego Cricetus cricetus przeprowadzonej
w ubiegłym roku na obszarze tzw. Górek Czechowskich w Lublinie oraz pros'bę Generalnego Dyrektora
Ochrony Środowiska z dnia 20 grudnia 2018 roku. o uwzględnienie kwestii występowania chomika
europejskiego, jak i pozostałych gatunków zwierzqt i ro,ilin objętych ochronq w trakcie prowadzenia
prac nad Studium uwarunkowa,i i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla Górek
Czechowskich.

4. Dlaczego nie przeznaczy/ Pan w budżecie Lublina kwoty I miliona złotych z przeznaczeniem na
ochronę powietrza (ograniczenie niskiej emisji). co by/o jednq z rekomendacji Anty.wnogowego Panelu
Obywatelskiego, które miały być wiqżqce dla lokalnego samorzqdu?

5. Dlaczego podjął Pan decyzję o zmniejszeniu o 65% kwotę środków finansowych obiecanych na
walkę ze smogiem, co jest równowartością przewidywanych kosztów referendum. które ma rozstrzygać
o ewentualnych korzyściach jednostkowego potencjalnego dewelopera i to w sytuacii, w którąi koląj11e
przekroczenie norm rocznego dopuszczalnego dobowego poziomu pyłów zmvieszonych PM/O (47 dni
na 35 dopuszczalnych przy braku wyniku opomiarmvania z 8 dni) oddziaływa/o na obszar 147 km2
oraz 339 850 osób (teren mieszkmków ca/ego Lublina)?

6. Dlaczego inna, a majqca być wiqżqcą dla lokalnego samorzqdu rekomendacja tego samego Panelu
Obywatelskiego w postaci pozostawienia całego obszaru tzw. Gtirek Czechowskich jako terenów
niezurbanizowanych nie zyska/a stosownej przychylności Prezydenta Miasta lub/in? 

7. Dlaczego równie ważne dla Prezydenla lvfiasta Lublin. w podiętej inic)atywie rąferendalnej nie
okaza�y się takie miejsca i tematy jak: uruchomienie na terenie naszego miasla spalarni biomas,
lokalizacji krematorium i cmentarza dla zwierząt oraz lokalizacji nowego cmentarza komunalneglJ
z dopuszczeniem tam możliwości kremacji zwłok ludzkich, zagospodarowania terenów ROD
Podzamcze, przedłużenia ulicy Smoluchowskiego, przebiegu poludniow�; obwodnicy Lublina.
rewitalizacji otoczenia osiedla przy ul. Grenadierów oraz innych miąjsc i przedsięwzięć, które były
przyczynq złożenia oko/o 6 tysięcy formularzy z około 6(/. tysiącami uwag do ponownego łlJ;/ożenia
nowego projektu Studium Uwarunkmvmi i Kierunków ZaglJspodarowania PrzestrzenneglJ Miasta
Lublin?



8. Kto poniesie odpowiedzialność i po!oyje koszty ewentualnych roszczeń od1-zkodowawczych z tytułu
nierównego traktowania podmiotów w sytuacji swoistei referendalnej dyspensy na zabudowę tzw. Górek
Czechowskich, co naruszy interesy zvch osób i podmiotów, które otrzymywały i otrzymujq odmowy
jakiejkolwiek zabudowy terenów tożsamych ochrom1 Ekologicz11ego Systemu Obszarów Chro11io11ych
oraz sąsiadów tego terenu jako zwartych i otwartych terenów zielonych o nieporównywalnej do innych
środowiskowych walorach?

9. Kto poniesie odpowiedzialno.ść i pokryje koszty ewentualnego pozwu zbiorowego przeciwko naszemu
miastu z tytułu narażenia zdrowia i żvcia mieszkańców Lublina poprzez zabudowę naturalnego filtra
antysmogowego i korytarza przewietrzajqcego sqsiednie tereny, cały wscluid i południowy wschód
oraz centrum naszego miasta, przed czym przestrzega/a między innymi jedna zjirm doradczych
potencjalnego dewelopera oraz pokazują przykłady innych miast, których fatalny stan aerosanitarny
jest wynikiem zlej urbanizacji w postaci zabudowania kana/ów naturalnej wentylacii terenów
zabudowanych?

10. Kto i co spowodowało, że Prezydem Miasta Lublin 11:vstqpi/, a następnie scedował na swój klub
polityczny radnych miejskich inicjalywę, która powinna być sfinansowana przez inwestora inwestycji
nie drogowych będącego następcą prmvnym podmiotu z wlasnei woli zobowiqzz!iącego się wcze.śnie} do
wykonania tego samego, ale w zgoła innych warunkach.finansowych i inwestycyjnych (pokrycie kosztów
przebudowy pobliskiego węz/a komunikacyjnego, urządzenie rezerwatu, parku, zaplecza rekreacyjnego
na poziomie oko/o 80 milionów złotych w zamian za zgodę na budowę centrum handlowego, a nie
zabudowę wielorodzinną?

Powyższe pytania znajdują odzwierciedlenie w pełnym zapisie konferencji prasowej, która została 
zwołana w dniu 3 s(Vcznia 2019 roku w sprmvie ogłoszenia przez Prezydenta Alias/a Lublin inicjaly1ty 
referendalnej związanej z przyszłością !zw. Górek Czechowskich, na którvch wie/okro/nie już 
próbowano umożliwić intensywną zabudowę wielorodzinną: h1tps:llyoutu.be1SmY07hExNN8" 

Zważywszy na wagę sprawy i troskę o zasadne i racjonalne gospodarowanie pieniędzmi 

publicznymi, proszę Pana Prezydenta o wyjaśnienia i odpowiedź na siedemnaście zadanych 

pytań. 

Z wyrazami szacunku 


